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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 21. januar 2013 stil-
let følgende spørgsmål nr. 303 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott 
Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 303:
’’Vil ministeren oplyse, om det er korrekt, at Roskilde Sygehus leverer bedre 
behandling af knoglekræft end Næstved Sygehus? Vil ministeren endvidere 
oplyse, hvor mange patienter der bliver behandlet for knoglekræft på hen-
holdsvis Næstved Sygehus og Roskilde Sygehus? Og vil ministeren oplyse år-
sagen til, at man ikke samler specialet på et enkelt sygehus i regionen?”

Svar:
Til brug for min endelige besvarelse af spørgsmålet har ministeriet anmodet 
om bidrag fra Danske Regioner, som oplyser følgende:

”Region Sjælland går ud fra, at spørgeren med knoglekræft i denne sammen-
hæng mener myelomatose. 

Der er behandlet 29 patienter på Roskilde Sygehus og 17 på Næstved Syge-
hus i 2011, hvilket er på linje med sygehuse i de andre øvrige regioner.

Hæmatologien, hvorunder behandling for myolomatose hører, er primo 2013 
samlet på Roskilde Sygehus, således at der oprettes en samlet hæmatologisk 
funktion i regionen, hvor alle regionens patienter fremover behandles. 

I årsrapporten for 2011 fra den landsdækkende myelomatosedata fremgår det, 
der ikke er nogen statistisk forskel mellem kvaliteten af behandlingen på de 
forskellige afdelinger i Danmark, der udfører behandlingen.”

Jeg kan henholde mig til Danske Regioners oplysninger.

Med venlig hilsen
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